



Amir Aghdam, Ph.D., P.Eng., FEIC, SMIEEE
 2014-2015 IEEE Canada President and Region 7 Director

Every two years the leadership of IEEE Canada changes, passing the torch from one team of volunteers to the next. As many of you already know, Keith Brown has passed on the presidency to me after a highly productive tenure. Under his leadership, we experienced two years of successful activities and continued growth, as he noted in his final column. For the next two years, we will retain his invaluable expertise as he serves as the Past President. Om Malik, meanwhile, is wrapping up his six years of service as President Elect (2008-2009), President (2010-2011) and Past President (2012-2013). During those six years, in every capacity, he made major contributions to IEEE Canada, and he leaves the leadership team knowing that we will reach out to him, from time to time, for his sage advice on various issues. I have “warned” him to expect this, and he has kindly indicated his consent! This is the price you pay when you make a good reputation for yourself in this organization! On behalf of the IEEE Canada, I’d like to say a big “thank you” to Keith and to Om for all their contributions.

I would also like to take this opportunity to welcome on board Witold Kinsner as the President Elect. Witold has been participating in various discussions and activities of IEEE Canada, including on the ad hoc committee examining the structure of IEEE Canada Conferences, and Member Geographic Activities (MGA) meetings. Witold’s enthusiasm, which I’ve personally witnessed, leaves me in no doubt that he will gain all the required experience for leading this organization at the highest level. For now, my only advice to Witold is to be prepared for the next two years as President Elect to pass very quickly! I’d also like to report there have been a number of other changes in the IEEE Canada Board, including some new Section Chairs and Activity Chairs, including the new Publications and Communications Chair, Branislav Djokic, who will be replacing Hilmi Turanli after three years of great service. My sincere thanks to those Board Members who have completed their terms, and welcome to the new Members.

We have already had a busy start to the year. An ad hoc committee, led by Wahab Almuhtadi, is working on improving the structure of IEEE Canada conferences. Another ad hoc committee, led by Raman Paranjape, newly appointed IEEE Canada Secretary, is working on improving the collaboration between IEEE Canada and major government organizations. These committees, appointed by me last November, have held important conference calls in order to explore possible ways to further improve our status as a professional organization.

The preparations for the Canadian Conference on Electrical and Computer Engineering (CCECE) in Toronto and the Electrical Power and Energy Conference (EPEC) in Calgary are underway. As every year, the CCECE is held immediately after the IEEE Canada Spring Board Meeting, and hosts the Awards Ceremony of IEEE Canada. EPEC runs this year in mid-November in Calgary. In addition to these two annual conferences, we are also hosting the new International Humanitarian Technology Conference this June, in Montreal, and are co-sponsoring the second IEEE International Conference on Wireless for Space and Extreme Environments, which will be held October 2014 in Noordwijk, the Netherlands.

It’s also my distinct pleasure to use this column to extend my congratulations to all IEEE Canada Major Awards Program recipients, whose names were posted in the IEEE Canada March newsletter, as well as to the two MGA award recipients from Region 7 – profiled in this issue.

I would like to conclude my first column by thanking all those volunteers whose hard work throughout the years has distinguished IEEE Canada from many other national and international professional organizations. I am in a unique position to observe the dedication of these volunteers first hand – the very same volunteers that Om very appropriately refers to in his farewell message as “a pool of talent, knowledge, enthusiasm and willingness.” It is this spirit of volunteerism that makes us all so proud of our IEEE Canada membership. ■

Tous les deux ans, les membres du leadership de l’IEEE cèdent leur place pour passer le flambeau à une autre équipe de bénévoles. Comme plusieurs d’entre vous le savent déjà, Keith Brown m’a cédé la présidence après avoir accompli un mandat où il a été extrêmement productif. Ces deux années sous sa gouverne ont été marquées par des activités réussies et par un taux de croissance constant, comme il en a d’ailleurs fait état lors de son dernier rapport à titre de président. Au cours de deux prochaines années, nous allons continuer de bénéficier de sa précieuse expérience, car il continue de siéger au conseil à titre de président sortant. Pour sa part, Om Malik conclut six années de service au sein du conseil, d’abord à titre de président désigné (2008-2009), puis de président (2010-2011) et, enfin, de président sortant (2012-2013). Pendant cette période, il a grandement contribué à l’IEEE Canada, à tous les égards. Il quitte notre équipe en sachant qu’à l’occasion nous nous tournerons vers lui pour ses judicieux conseils sur une foule de questions. Je l’ai « prévenu » de s’y attendre et, d’emblée, il y a consenti! Voilà le prix à payer quand vous vous taillez une bonne réputation dans cette organisation! Au nom de l’IEEE Canada, je dis un sincère « merci » à Keith et à Om pour l’ensemble de leurs réalisations.

J’aimerais saisir cette occasion pour souhaiter la bienvenue parmi nous à Witold Kinsner, le nouveau président désigné. Witold a participé à de nombreuses discussions et activités de l’IEEE Canada, notamment à titre de membre du comité spécial chargé d’examiner la structure de nos conférences ainsi qu’aux réunions du Member and Geographic Activities Board (MGA). Son enthousiasme, dont j’ai été témoin personnellement, ne laisse aucun doute sur le fait qu’il saura acquérir tout ce qu’il faut pour amener notre organisation au sommet. Pour le moment, le seul conseil que je veux lui donner, c’est de se préparer pendant les deux prochaines années à titre de président désigné, car elles passent très vite! J’aimerais également souligner certains autres changements qui sont survenus au conseil d’administration, notamment l’arrivée de quelques nouveaux présidents de section et d’activités. Parmi eux, Branislav Djokic, le nouveau président des communications et publications, remplacera Hilmi Turanli, qui cède sa place après trois années de précieux services. Je remercie tous les membres sortants du conseil et je souhaite la bienvenue aux nouveaux.

Nous avons entamé une autre année qui bouillonne déjà d’activités. Un comité spécial, dirigé par Wahab Almuhtadi, travaille à améliorer la structure des conférences de l’IEEE Canada. Un autre comité spécial, dirigé par Raman Paranjape, nouveau secrétaire de l’IEEE Canada, se consacre à renforcer la collaboration entre notre organisation et de grands organismes gouvernementaux. Ces comités, que j’ai formés en novembre dernier, ont tenu d’importantes téléconférences dans le but d’explorer d’autres possibilités d’améliorer notre position d’organisation professionnelle.

Les préparatifs pour la Conférence canadienne sur le génie informatique et électrique (CCGÉI), à Toronto, et la Conférence sur l’énergie électrique (CEE), à Calgary, vont bon train. Comme c’est le cas chaque année, la CCGÉI a lieu après la réunion du conseil d’administration de l’IEEE du printemps et est l’hôte de la cérémonie de remise des prix de l’IEEE Canada. La CEE se tiendra cette année à la mi-novembre. En plus de ces deux conférences annuelles, nous allons également être l’hôte de la nouvelle Conférence internationale de la technologie humanitaire d’IEEE Canada, en juin prochain, à Montréal et coparrainer la deuxième Conférence on Wireless for Space and Extreme Environments, qui se tiendra en octobre prochain, à Noordwijk, aux Pays-Bas.

J’ai également l’immense plaisir de saisir cette occasion pour féliciter tous les lauréats des prix majeurs de l’IEEE Canada, dont les noms figurent dans le bulletin de mars, ainsi que les deux lauréats du prix MGA de la Région 7, qui font l’objet d’un article dans ce numéro.

J’aimerais terminer cette première communication en remerciant tous les bénévoles qui, grâce à leur travail acharné année après année, ont permis à l’IEEE Canada de se démarquer de nombreuses autres organisations professionnelles à l’échelle nationale et internationale. Je suis aux premières loges pour observer leur engagement, ceux-là mêmes que Om définit on ne peut plus adéquatement dans son message d’adieu comme étant « [un bassin] de talent, de connaissances, d’enthousiasme et de volonté ». Un tel esprit de volontariat, c’est ce qui nous rend tous fiers d’être membres de l’IEEE Canada. ■